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ZPRÁVY Z RADNICE

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 22. 8. 2007
Usnesení č. 1a
Rada města projednala podmínky výběrového 
řízení na řídícího pracovníka společnosti Voda-
-Teplo-Světlo, s. r. o. a rozhodla po konzultaci 
s jednatelem společnosti vypsat na tuto funkci 
výběrové řízení.

Usnesení č. 1b
Rada města projednala návrh organizační 
struktury společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
a rozhodla zpracovat právní úpravu základních 
listin společnosti.

Usnesení č. 1 c
Rada města projednala právní rozbor, týkající 
se organizační struktury společnosti Voda-Tep-
lo-Světlo, s. r. o. a rozhodla připravit změny 
v dozorčí radě.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla pronajmout paní Věře 
Šmerdové dům na ul. Oldřicha Blažka 71 v Ráj-
ci-Jestřebí na pozemku parc. č. 1114/1 zastavě-
ná plocha a nádvoří o výměře 1237 m2, kolnu na 
témže pozemku o výměře 80 m2 a zbývající část 
pozemku parc. č. 1114/1 užívanou jako zahrada 
o výměře 1024,74 m2 a dále garáž na pozemku 
narc. č. 1114/2 zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 24 m2 vše k k. ú. Rájec nad Svitavou. 
Pronajaté prostory budou sloužit k provozování 
služeb – pedikúra, manikúra a solárium. Rada 
města souhlasí s podnájmem nevyužitých pro-
stor dalším osobám za účelem provozování ka-
deřnictví, kosmetiky a masáží. Nájemní smlouva 

bude uzavřena na dobu neurčitou s tříměsíční 
výpovědní lhůtou. Návrh smlouvy bude předlo-
žen radě města na příští schůzi.

Usnesení č. 3
Rada města nerozhodla o uzavření nájemní 
smlouvy na byt 1+0 č. 15 na ulici Jurkova 643 
v Rájci-Jestřebí.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla nedat povolení k umístění 
paraboly satelitu na střechu bytového domu 
Sportovní 435 v Rájci-Jestřebí.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla zveřejnit záměr města 
prodat část pozemku parc. č. 14 ostatní plocha 
o výměře cca 5 m2 (z celkové výměry 6265 m2) 
v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 6
Rada města schválila rozpočtové opatření 
č. 5/2007, jímž se rozpočet města zvyšuje 
o 26.000,- Kč.

Usnesení č. 7
Rada města žádá komisi pro vodní hospodářství 
a životní prostředí o zmapování neobdělávaných 
a zaplevelených pozemků o návrh řešení ochra-
ny okolních pozemků.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 3. 9. 2007
Usnesení č. 1a
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
prodat paní Bohdance Filoušové část pozemku 
parc. č. 14 ostatní plocha o výměře cca 5 m2 
(z celkové výměry 6265 m2) v k. ú. Rájec nad 
Svitavou.
Usnesení č. 1b
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na dům čp. 71 na ul. Ol. Blažka v Rájci-Jestřebí 

na pozemku parc. č. 1114/1 zastavěná plocha 
a nádvoří o celkové výměře 1237 m2 (z toho 
132,26 m2 plocha zastavěná rodinném domem), 
kolnu na témže pozemku o výměře 80 m2 a zbý-
vající část pozemku parc. č. 1114/1 užívanou 
jako zahrada o výměře 1024,74 m2 a dále garáž 
na pozemku parc. č. 1114/2 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 24 m2 vše v k. ú. Rájec nad 
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U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 23. 7. 2007

Svitavou paní Věře Šmerdové za účelem provo-
zování služeb – pedikúra, manikúra a solárium. 
Rada města souhlasí se záměrem nájemce 
poskytnout část prostor formou podnájmu dalším 
osobám za účelem provozování služeb – kadeř-
nictví, kosmetika, masáže. Další podmínky jsou 
uvedeny v nájemní smlouvě.

Usnesení č. 1 c
Rada města projednala plnění příjmů a čerpání 
rozpočtu města k 31.7.2007.

Usnesení č. 2
Rada města souhlasí s posunutím účinnosti 
nájemní smlouvy na pozemky parc. č. 1294-1298 
v k. ú. Rájec nad Svitavou od 1.1.2008. Rada 
města doporučuje zastupitelstvu města odsou-
hlasení smlouvy o smlouvě budoucí na prodej 
těchto pozemků s uvedením kupní ceny. Rada 
města nedoporučuje zastupitelstvu města ode-
čítat nájemné z ceny pozemků při jejich prodeji.

Usnesení č. 3
Rada města schválila rozpočtové opatření č. 
6/2007 týkající se neinvestiční dotace na koncer-
ty Kruhu přátel hudby ve výši 30.000,- Kč.

Usnesení č. 4
Rada města projednala žádost Jana Halúza 
o zřízení parkovacího místa na ulici 9. května 
a souhlasí se zřízením parkovacího místa za 
těchto podmínek:

1. parkovací místo bude zřízeno pouze před 
domem čp. 78,

2. bude vybudováno v travnatém pásu a ne-
zasáhne do prostoru chodníku,

3. povrch bude zpevněn zámkovou dlažbou,

4. zbudování parkovacího místa bude kom-
pletně na náklady žadatele.

Usnesení č. 5
Rada města souhlasí se vzájemnou výměnou 
bytů pana Radka Paděry, byt 1+1 a pana Miloše 
Hudce, byt 2+1. Rada města souhlasí s prove-
dením oprav na vlastní náklady nájemce bytu 
s tím, že odborné práce související s rozvody 
a odpadem vody a výměnou vany budou pro-
vedeny odbornou firmou.
Rada města rozhodla proplatit standardní cenu 
sanitárního zařízení a baterií na základě předlo-
žených dokladů o zaplacení a poskytnout částku 
10.000,- Kč panu Paděrovi na opravu omítek na 
pavlači bytu na ul. Oldřicha Blažka formou umo-
ření nájemného z bytu s tím, že finanční částka 
bude poskytnuta až po provedení prací.

Usnesení č. 6
Rada města žádá pana Iškieva o předložení 
dokladu o zaměstnání paní Todorova v České 
republice.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
s Hanou Hrachovinovou na byt č. 15 Jurkova 
č. 643, Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 8
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
nabídku na odkup akcií České spořitelny, s. s. 
od společnosti A a CE Global Finance, a. s. 
neakceptovat.

Ing. Pavel Perout  v. r.    
 starosta  

Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí informace o pl-
nění úkolů.

Usnesení č. 2
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
souhlasit s pořízením změny RJ7 za podmínek 
zbudování pomocné zpevněné komunikace 

od silnice nad zámkem, a to dočasně po dobu 
výstavby inženýrských sítí a nemovitostí s tím, 
že se investor zaváže zbudovat komunikaci na 
vlastní náklady a na vlastní náklady uvést po 
realizaci stavby vše do původního stavu.

Usnesení č. 3
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy o po-
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skytnutí dotace na dostavbu sportovního areálu 
od Jihomoravského kraje ve výši 200 000 Kč 
a pověřuje starostu jejím podpisem.

Usnesení č. 4
Rada města schválila rozpočtové opatření č. 7/200, 
jímž se rozpočet města zvyšuje o 36 000 Kč.

Usnesení č. 5a
Rada města rozhodla přiznat řediteli Základní 
školy a Mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko odměnu za splnění mimořádných 
a zvlášť významných pracovních úkolů v prvním 
pololetí roku 2007 dle přílohy.
Usnesení č. 5b
Rada města souhlasí s poskytnutím prostoru 
ulice Horní pro pořádání akce pro děti dne 16. 9. 
2007 občanským sdružením „Za rozvoj města“. 
Rada města rozhodla poskytnout občanskému 
sdružení „Za rozvoj města“ částku 500,- Kč na po-
řádní akce pro děti dne 16.9.2007 s podmínkou, 
že bude město uvedeno jako sponzor akce.
Usnesení č. 5ca
Rada města rozhodla provést radikálně zmla-
zovací řez na lípě za loděnicí tak, aby nehrozilo 
nebezpečí pádu stromu.
Usnesení č. 5cb
Rada města pověřila komisi pro vodní hospo-
dářství a životní prostředí posouzením stavu 
vzrostlých stromů ve městě a možností návrhu 
radikálního zmlazovacího řezu.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ

Při vstupu do Evropské unie byl pro naši 
republiku uvolněn velký objem peněz na rozvoj. 
To potěší, protože ekonomicky silnější Evropa 
nechce pouze brát.

Problém však nastal v tom, jak k této nabídce 
přistoupila naše ministerstva a fondy. Hromady vy-
myšlené administrace, vyjádření, zpráv a analýz, 
které musí doložit žadatel ke své žádosti, to vše 
znepřístupňuje cestu k těmto prostředkům. Žádosti 
jsou tak složité, že k jejich přípravě je potřeba po-
radce. A tedy další náklady, které nejdou na rozvoj 
a na konkrétní akce. A to vše zamrzí. Komplikuje-

CO SE U NÁS DĚJE …
Podzim přišel s deštěm a větrem, chladem 

i se slunnými dny. Listí se začíná barvit a ovoce 
dozrává. Řada akcí ve městě je dokončená a další 
nás čekají. Jedním rozdělaným projektem je re-
konstrukce pomníku padlých ve dvou světových 
válkách. Došlo zde k posunu termínu dokončení 
díla vlivem úrazu kameníka, ale během podzimu 
by měl být pomník v novém kabátu. Oprava se 
týká rozpadlých stupňů, prasklé horní desky, 
obroušení a nakonzervování povrchů a desek se 
jmény padlých spoluobčanů. Dalším krokem do 
budoucna bude úprava parčíku a přístupového 
chodníku.

Dále se dokončuje projektová příprava na 
protipovodňová opatření v Rájci-Jestřebí na ulici 
Nová a Komenského. Před dokončením je i Studie 
proveditelnosti, která je vyžadována jako podklad 
pro žádost o dotace. Realizací by se tak podařilo 
odstranit letitý, velmi citlivý a bolavý problém.

Dokončuje se projektová dokumentace na 
kompletní rekonstrukci sokolovny. Zastupitelstvo 
města se sešlo na pracovním jednání s pro-
jektantem a tuto rozpracovanou dokumentaci 
projednali. I zde je snaha o získání dotace, pro-
tože rozsah oprav bude velmi vysoký. Původní 
využití budovy zůstane z větší části zachováno, 
vzniknou však nové přístavby pro klubovny, 
schodiště, rozšíření horní galerie a prostory pro 
posezení. Pokud se projekt podaří, budeme mít 
moc pěkný kulturní stánek.

Jako další je rozpracována projektová do-
kumentace na opatření proti přívalovým dešťům 
v části Rájec. Budou mít za cíl eliminovat škody, 
ke kterým došlo v letošním roce v červnu a čer-
venci.

Jak je vidět práce zdaleka neubývá. Jedna 
akce končí, další začíná. Jen soustavná a sys-
tematická práce přináší trvalé výsledky. A tak 
jako na polích se zasejí ozimy, aby byla příští rok 
úroda, tak i u nás se připravují projekty, abychom 
příští rok mohli být zas o krok dále.

me si situaci v republice sami a nakonec se ještě 
hledají viníci, proč se evropské peníze nečerpají. 
V tomto závodě o dotace je vítězem úřední šiml 
a obce jsou až v druhé řadě a to je škoda. Snad 
někdy zvítězí zdravý selský rozum.
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Číslo poslední – tak se někdy říká hřbitovu, 
protože na cestě životem je to konečná adresa. 
Hřbitov je místo pietní a je dobré, když pěkně 
vypadá. Letos jsme ukončili tříletou úpravu hřbi-
tova, která znamenala realizaci nového osvětlení 
nové i staré části, vybavení hřbitova chemickým 
WC, odvodnění hlavních cest, jejich zadláždění 
a úpravu povrchů bočních cestiček. Myslím, že 
náš hřbitov dostal důstojnou podobu.

Technické řešení však nebylo jednoduché. 
Starý hřbitov se nachází ve svahu a hlavní ces-
ta měla jak příčný, tak podélný spád. Z těchto 
důvodů dělala největší starosti dešťová voda. 

PÁR SLOV K „ČÍSLU POSLEDNÍMU…“

Projektant navrhl speciální dlažbu, která k sobě 
nedoléhá po celé ploše a je schopná okamžitě 
dešťovou vodu odvádět do drenáží. Nevýhodou 
je, že to není dlažba úplně optimální pro dámské 
boty s úzkými podpatky. Je to však jediné plně 
funkční řešení, což nám důkladně vyzkoušel 
červencový přívalový déšť a dlažba obstála na 
jedničku. Dalším pozitivem je, že dlažba nebude 
v zimních měsících tak kluzká jako souvislá zám-
ková dlažba. Drobnější úpravy budou na hřbito-
vě pokračovat dále, ale již dnes můžeme říci, že 
naše město má o další hezký kout navíc. 

 Ing. Pavel Perout
starosta

PODĚKOVÁNÍ

Na základě pravidel o oceňování a rozhodnutí rady města byl v letošním roce oceněn 
Divadelní spolek Rájec-Jestřebí a dále kronikář pan Břetislav Tříska. Otiskujeme reakci 
členů divadelního spolku, kterou do redakce zaslal pan František Alexa, předseda spolku. 
Současně vám při této příležitosti přibližujeme životní dráhu a pracovní nasazení kronikáře 
města Rájec-Jestřebí, pana Břetislava Třísky.
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Občanské sdružení Diakonie Broumov a Město Rájec-Jestřebí

V Y H L A Š U J Í

H U M A N I T Á R N Í  S B Í R K U
 Letního a zimního oblečení /dámské, pánské, dětské/
 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek
 Domácí potřeby – nádobí bílé i černé, skleničky – vše jen funkční
 Peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek

VĚCI, které z ekologických důvodů VZÍT NEMŮŽEME:

obnošené boty, kožichy, oděvy z umělých vláken, kabáty

dále pak ledničky, televizory, nábytek, počítače, jízdní kola a dětské 
kočárky – ty se transportem znehodnotí.

Sbírka se uskuteční dne: 26. – 30.11.2007
čas: po a čt 9 – 18h út, st a pá 9 – 15h

místo: Informační a vzdělávací centrum (budova knihovny)

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se 
nepoškodily transportem

Děkujeme za Vaši pomoc.

Diakonie Broumov je nezisková humanitární organizace, která poskytuje 
materiální pomoc potřebným občanům u nás i v zahraničí a dává práci 
lidem, kteří jsou těžko umístitelní na trhu práce. 

Více na www: diakoniebroumov.org

Datum 25. června 2007 
bude nesmazatelně zapsá-
no do historie rájeckého 

ochotnického divadla. V tento den zástupci diva-
delního spolku převzali v obřadní síni městského 
úřadu Cenu starosty města Rájec-Jestřebí, která 
mu byla udělena za záslužnou práci při rozvoji 
a propagaci města.

Současná činnost divadelního spolku nava-
zuje na dlouholetou tradici ochotnického divadla 
v našem městě, která sahá daleko do minulého 
století. Pamětníci jistě vzpomínají na výpravné 
divadelní hry s bohatými kulisami i kostýmy, na 
překrásné melodie operet, na výborné herce, 

DIVADELNÍ SPOLEK V RÁJCI-JESTŘEBÍ

OCENĚNÍ RÁJECKÝCH OCHOTNÍKŮ

kteří v nich vystupovali, na další osobnosti spojené 
s historií divadla ve městě. Připomeňme aspoň 
některé z nich – režiséry Dr. Ottu Müllera, Václava 
Müllera, Leopolda Kunce, herce Betku Hruškovou, 
Věrku Kučerovou, Václava Fránka, Oldřicha Plho-
ně, Václava Snítilého, manžele Maňouškovy.

Novodobá historie začíná v 80. letech minu-
lého století a je spjata se jménem Karla Fran-
tela, který se po návratu z Prachatic zasloužil 
o znovuoživení činnosti divadelního souboru. 
Pod jeho režijním vedením soubor nastudoval 
řadu kvalitních a divácky úspěšných divadelních 
představení (např. Tři v tom, Oldřich a Božena, 
Petr a Lucie, Všechno naruby…) Pan Frantel byl 
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nejenom režisérem, v řadě představení i hrál, 
zasloužil se o zkvalitnění technického vybavení 
a jeho přepis knihy R. Falleta „Zelňačka“ do diva-
delní podoby a následné nastudování rájeckými 
ochotníky patřilo k vrcholům toho, co ochotnické 
soubory v regionu v té době nabízely. Díky jeho 
kontaktům v Prachaticích měli členové souboru 
možnost poznat profesionální zázemí Městského 
divadla Prachatice a zahrát si na opravdových 
„prknech, která znamenají svět“. Je škoda, že 
v důsledku změny zaměstnání se mu nepodařilo 
dokončit nastudování hry Vévodkyně valdštejn-
ských vojsk.

Po zhruba dvouleté odmlce se režijní práce 
ujala členka souboru Hana Kuběnová. Její režijní 
„prvotinou“ byla v roce 1992 hra „Noc na Karlštej-
ně“, dílo scénicky a dramaturgicky velmi náročné, 
s velkým počtem vystupujících osob. Do souboru 
v té době přišla řada nových členů, kteří společně 
se zkušenějšími vytvořili partu obětující svůj volný 
čas tomu, aby mohli společně „hrát tu velkou 
a krásnou komedii zvanou ochotnické divadlo“. 
I proto „Noc na Karlštejně“ patří mezi nejúspěš-
nější inscenace, které v dílně rájeckých ochotníků 
kdy vznikly. Po této inscenaci soubor nastudoval 
a odehrál dalších 14 divadelních her, při jejichž 
režii se s Hanou Kuběnovou střídal znovu i Karel 
Frantel (Jakub a jeho pán, Noc s Cassanovou, 
Drahý lhář, Dívčí válka, Charleyova teta, Dámy 
a husaři, „Šťastný“konec poustevníka…)

Poslední inscenace s názvem „Doba kamen-
ná“, která měla premiéru v měsíci březnu, byla 
realizována s finanční podporou města. Za tuto 

podporu vedení města i všem zastupitelům děku-
jeme.  Děkujeme také vedoucí odboru kultury paní 
Horáčkové za její obětavou a nezištnou pomoc 
při přípravě, propagaci i samotném provedení 
jednotlivých představení.

Soubor, který je od roku 1996 občanským 
sdružením s názvem Divadelní spolek v Rájci-
-Jestřebí, reprezentoval naše město – často i opa-
kovaně – ve 24 městech a obcích našeho okresu. 
Kromě Prachatic hrál i v Tišnově, Babicích, zú-
častnil se přehlídky amatérských divadel na hradě 
Veveří. Pravidelně je zván na soutěžní přehlídku 
amatérských divadelních souborů Hanácký diva-
delní máj do Němčic nad Hanou. Z téměř každé 
účasti na této přehlídce si dovezl některou z cen 
udělovaných odbornou porotou. Těmi posledními 
byly ceny za hudbu a rekvizity ke hře „Doba ka-
menná“, kterou soubor v Němčicích nad Hanou 
odehrál 4. května letošního roku.

Upřímně děkuji jménem všech, kteří v našem 
městě dělali, dělají a věřím, že ještě dlouho budou 
dělat ochotnické divadlo za ocenění, kterého se jim 
dostalo. Velmi si vážíme toho, že dlouholetá snaha 
rájeckých ochotníků přispět ke zpestření kulturního 
života občanů našeho města nezůstala bez po-
všimnutí jeho představitelů. Slavnostní akt byl pro 
nás krásnou premiérou, při které jsme se v důsled-
ku emocí možná trochu „ztráceli v textu“, nikoliv 
však v odhodlání dělat i v budoucnu divadlo tak, 
aby diváci po jeho skončení odcházeli s pocitem, 
že mají v této uspěchané době „k sobě blíž“.

František Alexa
předseda DS v Rájci-Jestřebí

Cenu starosty města Rájec-Jestřebí v obřad-
ní síni města převzal 25. 6. 2007 také kronikář 
Břetislav Tříska.

Narodil se 2. června 1930 v Jestřebí v ulici Na 
Hrázi v domě č.38 jako syn živnostníka Františka 
Třísky, výrobce cementového zboží v Jestřebí 
a Žofie, rozené Mertová z Černé Hory.

Po celý život pracoval jako technický úřed-
ník v Univě, okresním průmyslovém podniku 
v Blansku.

Po sloučení Rájce s Jestřebím, od voleb 
12. června 1960 zastával funkci poslance MNV 
Rájec Jestřebí, kde z počátku pracoval krátký 

čas v plánovací komisi a potom v komisi pro 
místní hospodářství jako její předseda až do voleb 
24.5.1985, t. j. nepřetržitě 25 roků.

Od svého mládí se zajímal o historii své rodné 
obce Jestřebí. Jako patnáctiletý si zapisoval den-
ně od 1. ledna 1945 události z Jestřebí.

V lednu v roce 1974 z Purkrechtních register 
Černé Hory z 25.3.1546 sepsal spis Jestřebští 
obyvatelé v 16. století a první polovině 17. století. 
Má 22 stran a obsahuje opisy zápisů z kurentu 
týkající se Jestřebských občanů a uvedení jejich 
příjmení od roku 1547 až 1621, tedy 100 let před 
založením bořitovské matriky. Jsou zde také 

KRONIKÁŘ BŘETISLAV TŘÍSKA
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uvedeny zápisy blanenského vrchního Jiřího 
Skřivánka. Registra obsahují kupy a prodeje, 
poslední pořízení, svatební smlouvy, porovnání 
rozepří mezi sousedy apod.

V roce 1975, v důsledku přestěhování stá-
vajícího kronikáře, odborného učitele Václava 
Snítiléhe z Jestřebí do Brna, byl pan Tříska po 
projednání v radě Městského národního výboru 
s platností od 1.1. 1976 ustanoven a schválen pro 
funkci kronikáře města Rájec Jestřebí.

V roce 1977 objevil v Moravském zemském 
archivu v Brně Purkrechtní registra dědiny Jes-
třebí z roku 1659, která obsahovala držitele 
jednotlivých gruntů a chalup, jména jestřeb-
ských purkmistrů a rychtářů a další zajímavosti 
ze sedmnáctého století. Uvedená registra přepsal 
z kurentu do latinky a tato v pozdější době byla 
velmi cenným materiálem při sepisování historií 
jednotlivých gruntů a chalup.

V roce 1978 sepsal historii dvoru Svéslav 
a jeho majitele, nižší šlechtu, od roku 1179, kterou 
ještě později doplňoval. Spis má 88 stran formátu 
A4, psaných strojem.

V roce 1979 využil svých záznamů z roku 
1945 a jiných pramenů a sepsal „ Kroniku osvo-

bození Rájce Jestřebí „ Má 111 stran formátu 
A4 psaných strojem a obsahuje sled událostí 
v Rájci Jestřebí po celý rok 1945 včetně tyfové 
epidemie. Přílohu tvoří 130 fotografií formátu 
18x24 cm z této doby.

Mimo běžné záznamy v městských kro-
nikách, kterých je 1 360 stran na formátu A3, 
zpracovává podrobné dějiny – kroniky selských 
usedlostí a podsedků od roku 1640 a část chalup 
zbudovaných v Jestřebí po roce 1770. V sou-
časné době má zpracováno 35 stavení a další 
sepisuje. Kroniky těchto jestřebských domů 
jsou uloženy a k dispozici ve Státním okresním 
archivu v Blansku. Většina z nich obsahuje kolem 
100 stran i více a jeden výtisk se nachází vždy 
v domě, kterého se týká.

Pro Zpravodaj Rájce-Jestřebí přispěl do dneš-
ních dnů 93 články z historie města a v tomto i dál 
pokračuje. Přispívá také články pro Sborník 
muzea Blansko.

Funkci městského kronikáře vykonává nepře-
tržitě již více jak 30 roků. Velkým kladem je, že do-
pisuje retrospektivní události týkajících se našeho 
města, které v dřívějších kronikách chybí.

  6.10. MUDr. Miklíková Blansko, ZŠ Rodkovského 515 157 112
  7.10. MUDr. Blaťák Černá Hora, Zdrav. středisko 516 437 257
13.10. MUDr. Pokorná M. Blansko, Gellhornova 9 516 412 422
14.10. MUDr. Pokorný M.  Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
20.10. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326
21.10. MUDr. Semrádová Sloup, Zdrav. středisko 516 435 203
27.10. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
28.10. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453

  6.10. MUDr. Bočková Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203
  7.10. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310
13.10. MUDr. Grénarová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 204
14.10. MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
20.10. MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
21.10. MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
27.10. MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
28.10. MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380

Rozpis stomatologické LSPP – říjen 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.
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Základní a mateřská škola v Rájci- Jestřebí nabízí 
občanům možnost odběru obědů ze školní jídelny. 
Stravu lze vyzvednout přímo v kuchyni nebo si do-
mluvit rozvoz až na místo. V případě zájmu volejte na 
tel. č. 516 432 052 nebo osobně denně do 15.30 hod. 
v kanceláři kuchyně.

OBĚDY ZE ŠKOLNÍ JÍDELNY

Děti s nadšením vstoupily do světa branek, 
bodů a vteřin, mají za sebou zážitky z prvních 
oběhnutých koleček, skoků a přesně trefených 
košů. Gól do úplně nové branky má taky svou 
hodnotu. Ten pocit, když se míč v síti třepetá. 
To se to řve!

Naše tělo potřebuje pohyb. Sport nás udr-
žuje ve správné kondici, uvolňuje napětí a je 
vhodnou příležitostí pro hru.

Přijďte na hřiště, je moc krásné. Opravdu.
Tak sportu zdar!

Ivo Nedoma

HŘIŠTĚ

Za budovou základní školy je nové hřiště. 
Bylo postaveno za hodně peněz a od začátku 
školního roku dělá radost nejen našim žákům.

Nově nastupující studenti rájeckého gymná-
zia zahájili školní rok tradičně. Třídní vyučující 
primy Mgr. Ivana Černošková a Mgr. Kateřina 
Pernicová v 1. ročníku je seznámily s chodem 
školy, se školním řádem a dalšími důležitými 
informacemi souvisejícími se studiem. To bylo 
v pondělí 3. září, ale hned další den odjeli 
studenti těchto tříd spolu s třídními vyučujícími 
a ředitelem školy do rekreačního střediska 
Březová u Rokytnice nad Rokytnou na adap-
tační, prožitkový kurz, jehož cílem je zformování 

Gymnázium v Rájci-Jestřebí nabízí 
veřejnosti akreditované kurzy: Obsluha 
osobního počítače a to pro začátečníky 

i pokročilé. Obsahem kurzů je zvládnutí práce s počítačem 
v oblasti kancelářských činností, orientace v Internetu a využívání 
elektronické pošty. Kurz je v rozsahu cca 80 hodin a bude 
probíhat v odpoledních hodinách. Cena kurzu je závislá na počtu 
přihlášených. Veškeré informace můžete získat u Ing. Stanislava 
Laštůvky na tel. čísle 516432181.

„ANI SE MI NECHTĚLO DOMŮ“
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nového třídního kolektivu a vytvořit dobrý vztah 
mezi třídním pedagogem a třídou. Na tomto 
kurzu byly duševní aktivity vyváženy zábav-
ným outdoorovým programem pod vedením 
programových specialistů. Studenti se zapojili 
do takových aktivit jako je: plavba na raftu, 
zdolávání lanové dráhy, paintball, lukostřelba 
a další. Součástí třídenního pobytu byla celá 
řada kolektivních her na rozvoj týmu, odvahy 
a důvěry i přednáška na téma drogy a závislost 
na drogách. Naprostá většina studentů byla 
průběhem kurzu nadšená, což vyplývá i z ná-
zvu článku, a už se těší na další aktivity, které 
jsou pro jednotlivé třídy v průběhu školního 
roku pořádány.

Adaptační kurz byl zařazen i do školního 
vzdělávacího programu, kterým se od tohoto 
školního roku řídí výuka nižších ročníků šesti-
letého gymnázia.

Vedení gymnázia

RUCE
Tvý ruce mívaly mě,
Jen samy pro sebe.
Tvý ruce hladily mě.
Zvedaly do nebe.
Tvý ruce zradily mě.
Uteču od Tebe.

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ „PÍŠI, TEDY JSEM“ 2007

Přinášíme vám práce autorů, kteří obsadili 2. místo.

UŽ SE MĚ NEPTEJ 
mám-li tě ráda
V takových otázkách dřímá zrada
Poznáš to jednoho rána
Kdy po nás zůstane zavřená brána

HLOUPĚ SE PTÁŠ…
Hloupě se ptáme…
Copak si dáš?
Copak si dáme?
Lásku?
Pane vrchní, tak jednu lásku.
A taky prosíme… na oči pásku.

MŮJ ZMUČNÝ BLÁZNE
Chci ti jen povědět
Že když kytka zvadne
Je lepší nevědět
Že když světlo zhasne
Nestačí jen vyměnit ŽÁROVKU

Adéla Veselá
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Jak říká Robbe-Grillet: „Žaluzie a žárlivost 
jedno jsou.“

Žaluzie se již před několika lety staly nepo-
stradatelnou součástí naší domácnosti. Většina 
lidí v nich vidí jen chladné kovové pásky spo-
jené šňůrkami, které nás chrání před světlem. 
Jedná se jen o zcela praktickou věc zbarvující 
výplň okna do různých barev, i když většina lidí 
dává přednost odstínům šedi. Ne každý si ale 
uvědomuje, že právě žaluzie oddělují naše sou-
kromí od těch šmíráků tam venku a naopak.

Vznik tohoto příběhu zapříčinila právě má 
chorobná žárlivost a žaluzie, které mně ukazo-
valy to, co jsem chtěl vidět. Mám ženu, miluji 
ji. Ale upřímně řečeno, má žárlivost několika-
násobně přerůstá lásku k ní. Jak už to bývá, 
uvědomil jsem si, že o ni stojím, až když mi 
ji chce někdo vzít. Někdo, koho vídám každý 
den. Pravidelně ho pozoruji v těch špinavých, 
kdysi dávno bílých papučích, proužkovaných 
trenkách, žlutém županu a s odpadkovým 
košem v ruce.

Skrz žaluzie při snídani pozoruji, jak vysypá-
vá odpadky do popelnice. A u toho určitě myslí 
na moji ženu. On musí pořád myslet na moji 
ženu. A není divu, kdybych já měl milenku, jako 
je moje žena, tak na ni také neustále myslím.

A v tom je přistihnu. On s vysypaným ko-
šem, moje žena vytahující noviny ze schránky. 
Ti si to ale umí naplánovat! Moje oči skáčí mezi 
pásky žaluzií od mé ženy k sousedovi a zpět 

ŽALUZIE

k mé ženě. Soused zvedne pohled přímo do 
oken prvního patra – na mě. Otočil jsem žalu-
zie a tvářím se jako by nikdy odtažené nebyli 
a uklidňuji se, že jen zvedal oči v sloup.

A takto to bylo den co den, pokaždé si má 
žena dokázala vymyslet důvod, aby se viděli. 
Jednou to bylo, že musí obejít všechny souse-
dy s peticí, podruhé se náhodou potkali, když 
umývala schody.

Byl jsem opuštěn. Sám, schovávající se 
za svými věrnými žaluziemi. Nedalo se to už 
déle vydržet. Byla to tenkrát právě neděle. 
Neděle jako každá jiná. Neděle, kdy nechodí 
noviny. Moje žena pod záminkou, že jde pro 
noviny, odešla z bytu. Já se přesunul k oknu 
a číhal. Ulice, otevírající se dveře, moje žena, 
popelnice plná odpadků… „Dneska ti nepřišel, 
co?“ říkám si v duchu. Po chvilce se vrací zpět 
do bytu. Já v žárlivém záchvatu na ni křičím 
všechno, co mně přijde na mysl. Mé ženě 
padají noviny z ruky. Áááá, je sobota. Sobota, 
kdy chodí noviny.

Splést si datum dokáže každý, ale až teď 
jsem zjistil, jak je absurdní žárlit na našeho 
plešatého souseda. Moje šokovaná žena mě 
během pár minut přesvědčila o své věrnosti 
dlouhým polibkem. O pár měsíců později jsme 
se přestěhovali do nového bytu. Žaluzie, které 
mě naučily žárlit, jsme nechali ve starém bytě. 
Teď máme krásné bílé závěsy s červenými 
puntíky.

Petra Bučková

Vyšli jsme. Hrozná kosa. První zastávka. Na 
co se všichni dívají? Aha jeleni, chudáci. Jde se 
dál. Odbočujeme z hlavní silnice a připojuje se 
k nám Lída. Tichá holka, ale hrozně v pohodě. 
Mluví s Bárou o zabijačce. Říkám, že mně chut-
ná všechno kromě škvarků. Bára musí míchat 
bouřku. Domy. Bahno. Pojďte na chodník! Tyjo, 
Verča má pěkné boty. Kluci jsou někam dál. 
Nechápu to. Aha, učitel jim to dovolil. Mazec. 
Každýho se ptá, kolik spíme hodin denně. Zase 
nějakej jeho psychotest nebo aby řeč nestála? 
Všichni aktivně odpovídají. Smějeme se s Bárou 
jeho otázkám. Co je mu sakra po tom, kolik kdo 

spíme hodin?! Srnky se psem. Majitel v dáli. 
Konečně se vracíme. Všichni máme červený 
nosy. Nechtěla bych se vidět. Jé, to je krásný 
štěně! Ne, na mě neskákej. Sakra, ty boty vůbec 
nehřejou. Báro, kolik je? Cože ještě 20 minut? 
Dělám větší okliku, abychom se nevrátili trapně 
brzo…

Úryvek z textu, který vznikl v semináři psy-
chologie. Cílem bylo zapsat si pocity, postřehy 
a události, které nás potkají při vycházce po 
Jestřebí.

Monika Vladíková
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NABÍDKA IC – ŘÍJEN 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnky – nové, štam-

prdlík, zvonek) a barevné svíčky s moti-
vem zámku Rájec nad Svitavou či kostela 
Všech svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slez-
skem“ – Jižní Morava (Brno a okolí, Morav-
ský kras a okolí) ; Střední Morava – Haná; 
Jižní Morava (Znojmo a Podyjí, Pálava, 
Lednicko-valtický areál), Jižní Moravou 
a Baťovým kanálem, Brněnsko – Mo-
ravský kras, Moravský kras – Brněnsko 
– severovýchod, Svitavsko – Letovicko, 
Boskovicko – NOVÉ!!!

• Městečko Doubravice nad Svitavou (od-
znaky a pohlednice městečka a rozhledny 
Malý Chlum, kniha Městečko Doubravice nad 
Svitavou)

• Kreslené pohlednice cyklotras (Moravský 
kras, z Brna na východ, z Brna na severozápad 
a z Brna na jihozápad)

• Dřevěné pohlednice zámku Rájec-Jestřebí 

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích  

na Blanensku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích  

v Rájci-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách,  

prodejnách v Rájci-Jestřebí
•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů  

měst a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce  

s internetem a e-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních materi-

álů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

Stejně jako před-
chozí roky, tak i letos 
Vás zveme do „DO-
MEČKU“ v Rájc i , 
kde se během mě-
síce září koná nábor 
dětí do nejrůznějších 

kroužků, jak rukodělných, tak i pohybových. 
Patří k nim například nově otevřený kroužek 
orientálních tanců, kroužek pro činnosti mami-
nek s dětmi – SLUNÍČKO, či kroužek zaměřený 

na sportovní hry, při němž budeme využívat 
převážně nově vybudovaného školního hřiště. 
Vše vyvrcholí poslední týden v září, kdy při ZŠ 
budou vedoucími svolány zahajovací schůzky, 
po nichž bude od října rozvíjena pravidelná 
činnnost dle zaměření. Příhlášky a podrobné 
informace si můžete vyzvednout v „domečku“ 
za školou, nebo na telefonu 739 662 134. Mimo 
jiné se během školního roku můžete těšit také 
na nové činnosti, víkendové akce i jednodenní 
kurzy pořádané DDM Oblázek Blansko.

KULTURA

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ
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KULTURA

Čtvrtek 4. 10. 2007  v 19.30 hod
Obřadní síň města Rájec-Jestřebí
KONCERT QUARTETTO DI GIOIA

1. 10. – 5. 10. 2007 
TÝDEN KNIHOVEN

1.10. – 7.10.2007
PROVAZKIÁDA

Pondělí 1.10.2007
POSEZENÍ NAD KÁVOU S KNIHOU 
A KNIHOVNOU – setkání s učiteli

Úterý 2. 10. 2007
BESEDA SE SPISOVATELKOU 
Věrou Řeháčkovou – pro děti základní školy

Čtvrtek 4. 10. 2007 9 – 18 hod
Výstavní síň knihovny
PRODEJ KLOBOUČKŮ, KŠILTOVEK 
a ručně malovaných triček Marie Geršlové

KULTURNÍ DĚNÍ

Neděle 7. 10. 2007  14 h
Výstavní síň knihovny
NEJVÝZNAMNĚJŠÍ PŘÍRODNÍ PARKY 
SVĚTA
výstava Sdružení umělců Moravy a Slezska

Pátek 12. 10. 2007
ZÁJEZD DO MĚSTSKÉHO DIVADLA BRNO
Lidická ul.
Dramatizace díla J. A. Komenského „Labyrint 
světa a ráj srdce“
Cena zájezdu, tj. vstupné a doprava činí 220 Kč. 
Zájemci se mohou hlásit v Informačním a vzdě-
lávacím centru do 5. 10. 2007

Čtvrtek 25. 10. 2007  v 17 hodin
Zasedací místnost na radnici
Přednáška Ing. Pavla Kopeckého, Ph.D. 

– PUTOVÁNÍ VESMÍREM –
Astronomie, okna do vesmíru aneb technické 
možnosti zkoumání vesmíru, odraz poznání 
v lidském životě – čas a kalendář.
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ŠKOLSTVÍ

Výstavou výtvarných prací studentů gymnázia, vystoupením žáků Základní školy 
a Mateřské školy Rájec-Jestřebí

KDY?   V PÁTEK 23. 11. 2007  V 17 HODIN
KDE?   V tělocvičně Gymnázia a SOŠ Rájec-Jestřebí

CO TO BUDE?
- neformální společenská akce všichni zájemci dostanou slovo
- diskuse společná i ve skupinkách o tom, co by třeba bylo…

K diskuzi vás zvou: Město Rájec-Jestřebí, Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí, 
ZO ČSOP Ponikva a místní akční skupina

Odbor kultury města Rájce-Jestřebí, Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí
vás zvou na

CYKLUS OSMI PŘEDNÁŠEK
O ASTRONOMII

„PUTOVÁNÍ VESMÍREM“
„Člověk zvedal svoji tvář k noční obloze od chvíle, kdy se stal člověkem a snad ještě dříve. 

Hvězdy mu byly kalendářem, kompasem i básnickým vytržením. Moderní uspěchaný člověk žije 

PŘIPRAVUJEME

„CO BY TŘEBA BYLO, ABY SE NÁM DOBŘE ŽILO“
ANEB DISKUZE U KULATÉHO STOLU

doplněné
VÝSTAVOU OŽIVENÝCH KAMENŮ SONI ČERMÁKOVÉ, NOSITELKY CERTIFIKÁTU 
„MORAVSKÝ KRAS – REGIONÁLNÍ PRODUKT“

Záběr z minulé 
diskuze u 
„Kulatého stolu“, 
která se konala 
dne 6. září 2007 
v „Růžovém salonku“ 
restaurace Kopeček.
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KULTURA

na MÚ Rájec-Jestřebí

1.  25. 10. 2007  17 hodin - 
 Astronomie, okna do vesmíru aneb tech-

nické možnosti zkoumání vesmíru, odraz 
poznání v lidském životě – čas a kalendář.

2.  8. 11. 2007  17 hodin 
 Sluneční soustava – povstali jsme z prachu 

aneb šťastná to modrá planeta

3.  22. 11. 2007  17 hodin 
 Sluneční soustava — nejen v kruhu rodin-

ném

4.  13. 12. 2007  17 hodin 
 Slunce je také hvězda vznik, život a zánik 

hvězd

5.  31. 1. 2008  17 hodin 
 Objekty mimo naši Sluneční soustavu – 

Mléčná dráha na talíři

6.  28. 2. 2008  17 hodin
 Kosmologie — vznik a vývoj vesmíru

7. 27. 3. 2008  17 hodin 
 Kosmonautika — nejen Země na dlani aneb 

první krůčky do neznáma

8.  24. 4. 2008  17 hodin 
 „Obloha v kalendáři“ – objekty severní oblo-

hy, hvězdné mapy a souhvězdí 

 přednáší ing. Pavel Kopecký, Ph.D.

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

stále méně pod hvězdami a na přesvětlené obloze našich měst zahléd-
neme jen pár hvězd. Zastavme se a dopřejme si nerušený pohled do 
hlubin vesmíru, tak jak jej dnes znají astronomové.“ 

Přednášky budou probíhat vždy v zasedací místnosti  
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OHLASY

Záběry z vernisáže výstavy fotografií pana 
Václava Fránka s názvem „Během jednoho 
století“, která se uskutečnila ve výstavní síni 
městské knihovny dne 7. 9. 2007.

V úvodu promluvil Ing. Zeno Musil
Básněmi doplnila paní učitelka Marie Konečná

Vzhledem k velké zálibě pana Václava Frán-
ka fotografovat město Rájec-Jestřebí a jeho 
bezprostřední okolí – tedy domov, vybíráme 
jednu z příhodných básní, přednesených mimo 
jiné na zahájení výstavy.

Jaroslav Čejka – DOMOV

Pravý domov není místo, 
které jsme si sami zvolili.
Domov je nám darován 
a my ho zase můžeme jenom darovat.
Domovem je místo, kde jsme prodělali
první lásky, stejně jako první pohřby.
Domov je kout světa, 
kam se vracíme alespoň na letní byt,
a ze kterého odcházíme koncem léta,
abychom se jednou nikdy nevrátili.
Domovem jsou parky našich dětských her.
Domovem jsou řeky 
dnes už nepřístupných prázdnin
a za jistých okolností celá naše země.
Domovem jsou zkrátka místa, kde se
domluvíme a kde nejsme nikdy trochu přebyteční.
A co tedy potom není vlastně domov?

VERNISÁŽ  
VÝSTAVY FOTOGRAFIÍ

Fotografie z výstavy budou zveřejněny také 
v novém kalendáři na rok 2008, který připravu-
jeme v informačním centru.
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OHLASY

Záběry ze slavnostního otevření nového víceúčelového hřiště za školou, dne 10. 9. 2007.
Provoz hřiště zahájili: Starosta města Ing. Pavel Perout a ředitel školy Mgr. Jaroslav Brázda

Nechybělo dobré občerstvení

Vystoupení děvčat ze Základní školy a Mateřské 
školy Rájec-Jestřebí, poprvé na novém hřišti.

Při této slavnostní příležitosti město navštívili 
hosté: Hejtman Krajského úřadu Jihomoravské-
ho kraje, Ing. Stanislav Juránek

Záběr z kanceláře starosty: Ing. Pavel Perout, 
starosta, Ing. Stanislav Juránek, hejtman 

Krajského úřadu Jm. kraje.
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OHLASY

Záběr ze sborovny Základní 
školy a Mateřské školy 

Rájec-Jestřebí, kde se sešli 
hosté se starostou města 

a ředitelem školy.

Dále město navštívil ředitel Kraj-
ského úřadu Jihomoravského kraje 
Ing. Jiří Crha, starostové sousedních 
obcí a další hosté

Dne 11. září 2007 se 
v Moravském Krumlově se-
šli zástupci měst, v nichž se 
každoročně koná Meziná-
rodní hudební festival Con-
centus Moraviae, aby spolu 
s ředitelem festivalu Davidem 
Ditrichem a dalšími spolupra-
covníky festivalu zhodnotili 
uplynulý ročník a současně 
začali plánovat ročník 2008.

Fagoti Brunenses na Státním 
zámku Rájec nad Svitavou 
13. září 2007
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Čtvrtek 13. září 2007, slavnostní sál 
zámku

Záběr ze zámeckého koncertu 
který zahájil novou sezónu komorních 
koncertů klasické hudby v Rájci-Jes-
třebí. Vystoupili: Fagoti Brunenses 
– Latinský název pro Brněnské fagoty, 
zdůrazňující jak mimořádné nástrojo-
vé obsazení, tak i původ hudebníků. 
Soubor založil v roce 1981 František 
Svoboda, profesor JAMU a 1. fago-
tista Státní filharmonie Brno. Soubor 
tohoto nástrojového složení byl do 
té doby nejen u nás, ale i ve světě 
ojedinělý.

OHLASY

Velký úspěch sklidil tanečník stylu  
„Breakdance“ Karel Kleka ze Základní školy  

Nad Čertovkou z Blanska

I zde vystoupily žákyně Základní a Mateřské 
školy Rájec-Jestřebí, pod vedením paní 

učitelky Marie Müllerové, aby podpořily festival 
handicapovaných spoluobčanů

Čtvrtek 13. září 2007, areál 
zámeckého parku, přehlídka 
zájmové umělecké činnosti 
zdravotně handicapovaných 
blanenského regionu  
„Zpívejte s námi“

Přehlídku zahájil starosta města 
Ing. Pavel Perout
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OHLASY

Následovala vystoupení zástupců jednotlivých speciálních škol

Šťastní diváci povzbuzovali 
vystupující po celý den

A na závěr pozdrav dětí z Mateřské školy, 
Základní školy a Praktické školy Boskovice

Těšíme se na vás v příštím roce

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Vybíráme několik titulů z nově zakoupených 
knih v naší knihovně.

Milovníkům napětí můžeme nabídnout: 
SANDFORD, J.:  Vybraná oběť
PATTERSON, J.:  Stopy v písku
CORNWELLOVÁ, P.: Predátor

Z historie vybíráme:
CHARVÁTOVÁ, K.: Václav II., král český a pol-

ský
ČESAL, A.: Toulky českým tajemnem
DEMMERLEOVÁ, E.: Císař Karel I.

Dospívajícím:
DALTONOVÁ, A.: Zamlženo
McKAYOVÁ, H.: Zlata u oltáře
LANCZOVÁ, L.: Náhradní princ

Z NOVÝCH KNIH

Něco pro ženy:
ROBERTSOVÁ, N.: Zakletá země – pokračování 

románu Tanec větru
BROWN, S.: Pavučina hedvábí
HOLT, V.: Sedmero tajemství

Cestovatelé ocení:
DAVID, P.: Za strašidly na hrady a zámky 2
PERGLER, J.: Švýcarsko – průvodce na cesty
SIMONIS, D.: Florencie
JAZAIRIOVÁ, P.: V jižní Indii

Sci-fi a fantasy:
MEDEK, V.: Maronna – příběh ze čtvrtého světa
BECKMAN, T.: Křižák v džínách
ŽAMBOCH, M.: Drsný Spasitel

Těšíme se na Vaši návštěvu.
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Až budete doma vymetat pavučiny, vzpomeňte 
si na tuto starou pranostiku! Zaženete pavouka 
do kouta a přes zimu zmrznete. Raději v kuchyni 
osminohého kamaráda, než rapouch.

JAKÉ BUDE POČASÍ?

Čím déle vlaštovky 
u nás v říjnu prodlévají,  
tím déle pěkné a jasné 
dni potrvají.

Říjen blýská,   
zima plíská. 

Je-li říjen velmi zelený,
bude zato leden hodně studený.

Kolik dní v říjnu uplyne do prvého deště,  
po tolik dnů bude i v zimě pršeti. 

Je-li říjen studený,
z jara všecky housenky zhynou.

Když křížový pavouk se v říjnu ukrývá a nevylé-
zá, není daleko do sněhu.

15. října        svátek sv. Terezie od Ježíše
Svatá Terezie zasazuje zimní okna.

16. října   svátek sv. Havla
O svatém Havle nechej krávy v chlévě.

Na svatého Havla má být všecko ovoce 
v komoře.

18. října  svátek sv. Lukáše
Do svatého Lukáše, kdo chceš, ruce volny měj, 
po svatém Lukáši za ňadra je dej!

Na svatého Lukáše má býti obilí již zaseto.

28. října       svátek sv. Šimona a Judy
Šimona, Judy,  V den Šimona, Judy,
zima je všudy. bojí se kůň hrudy.

Šimona, Judy biče schovejte,  
kyje řezejte, rukavice vyndejte!

Čtvrtek 4. 10. 2007 9 – 18 h 
výstavní síň knihovny
Originální dámské šité kloboučky, kšiltovky 
a barety, ručně malovaná a batikovaná trička 
modistky Marie Geršlové

MARIE GERŠLOVÁ – MODISTKA
Navazuje na dlouholetou rodinnou krej-

čovskou tradici se zaměřením na návrhy, šití 
a prodej dívčích a dámských kloboučků, kšil-
tovek, baretů a čepic v originálním provedení. 
Také ručně maluje a batikuje trička.

Čím se modely liší od běžné nabídky:

• výhodné ceny  (200 až 550,- Kč)
• výběr z velkého množství modelů pro 

ženy v každém věku
• kromě černé je každý model vyhotoven jen 

jedenkrát
• zajímavé tvary včetně modelů z dvacátých a tři-

cátých let, bez ohledu na současnou módu
• využití všech přírodních materiálů v zajíma-

vých kombinacích
• poradenství ženám (návrh vhodného tvaru, 

barvy atd.)
• nové modely po celý rok přizpůsobeny roční-

mu období

Marie Geršlová • Habrůvka 136
Prodej: po–so 8.00 – 19.00 h 

Tel.: 516 439 526 • mail: mbgerslovi@tiscali.cz

mailto:mbgerslovi@tiscali.cz
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Z HOLEŠÍNA

2. září 2007 uspořádala „HOSPŮD-
KA V BETLÉMĚ“ 1. ročník Holešínské 
osmy. Trať měla tvar osmičky a měřila 
50 km. Start byl v Holešíně a cyklisté 
projížděli Rájec-Jestřebí, Blansko, Ho-
řice, Doubravici, Boskovice, Babylon, 
Kuničky a skončili v Holešíně. Suverén-
ním vítězem se stal P. Dražan z Kuniček 
před Petrem Grimem z Holešína. Třetí 
místo obsadil Marek Mička z Brna. Vítěz 
projel trať za 2 hod 05 min. Velkého 
uznání se dostalo Zdeňce Vladíkové 
z Holešína, která bojovala a skončila na 
7. místě. Po přátelském posezení a ob-
čerstvení byly rozdány ceny. Přítomní 
konstatovali, že se již těší na 2. ročník 
Holešínské osmy.

NĚCO PRO ZDRAVÍ

HSK HOLEŠÍN INFORMUJE

Holešínský sportovní klub (HSK Ho-
lešín) uspořádal 9. ročník turnaje v malé 
kopané. Turnaje se zúčastnilo 6 mužstev: 
Benč Blansko, Dřevovýroba Vladík z Doub-
ravice, Červánky Rájec, Sport Team Brno, 
HSK Holešín I a HSK Holešín II.

Za velmi pěkného počasí a velké ná-
vštěvy diváků mužstva předváděla po-
hlednou kopanou. K dobré náladě se po-
dával guláš a párky z udírny. Turnaje se 
zúčastnili známí fotbalisté pánové Crhák, 
Bednář a Haničinec, kteří přispěli k dobré 
úrovni turnaje.

První místo získal Benč Blansko před 
Dřevovýrobou Doubravice. Třetí místo 
obsadil HSK Holešín I.

Vlastní turnaj byl velmi dobře zajištěn. 
Všem, kteří se na zdařilé akci podíleli patří 
poděkování.
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ZPRÁVY Z MATRIKY

Narození:

 13.6. Lucie Různarová, Náměstí Míru 35
 31.7. Tomáš Kuběna, Spešovská 616
 5.8. Filip Bohuš, Holešín 32
 8.8. Hubert Vašíček, Holešín 46
 11.8. Regina Hlaváčová, 9. května 75
 30.8. Ondřej Rytíř, Pionýrská 541

Blahopřejeme:

 1.10.  Marie Šebelová, Nová 494  73 r.
  Zuzana Hangyová, Havlíčkova 298 72 r.
  Zdeněk Přerovský, Fučíkova 492   72 r.
 2.10.  Alois Perout, Komenského 461 71 r.
 3.10.  Rudolf Crhonek, Komenského 267 84 r.
  Ivo Hrazdira, MUDr., DrSc., 
  Ol. Blažka 244  77 r.
 4.10.  Jiří Mokrý, Školní 441  77 r.
  Marie Kalová, Fügnerova 276  79 r.
  Stanislav Němec, Školní 441 75 r.
 6.10.  Marie Dvořáčková, Erbenova 399 72 r.
 7.10.  Marie Zacheusová, Šafranice 316  85 r.
  Milada Břoušková, Fučíkova 427  83 r.
 8.10.  Pavel Vyskočil, Hybešova 51  71 r.
 9.10.  Karel Krejčí, Komenského 352  77 r.
  Ludmila Adámková, Ol. Blažka 184 81 r.
 10.10. Libuše Musilová, Erbenova 399  75 r.

14.10. Božena Svěráková, Spešovská 373  84 r.
16.10. Květoslava Musilová, Jurkova 643  65 r.
19.10. Hedvika Ostrá, Na Hrázi 40  87 r.
20.10. Anna Kleinová, Fügnerova 320  77 r.
  Zdeněk Šamořil, Lesní 252 80 r.
  Jaromír Šamořil, Lesní 303 80 r.
  Marie Tomášková, Luční 220 70 r.
22.10. Karel Man, 9. května 216  65 r.
24.10. Anna Mokrá, Hradisko 130  80 r.
26.10. Svatoslava Adámková, 
   Havlíčkova 678  77 r.
   Helena Kučerová, V Úzkých 389  79 r.
27.10. Marta Čuprová, Fügnerova 283  70 r.
28.10. Milada Zachovalová, 
   Spešovská 311  81 r.
 29.10. Ludmila Sedláková, V Úzkých 332  80 r.
   Růžena Kalová, Hřbitovní 98  86 r.

Karolín
 31.10. Anna Ševčíková, č. p. 2  88 r.

Úmrtí:

 1.9.  Anna Gajdošová, Šafranice 127  2.8.1912
11.9.  Božena Němcová,  
  Havlíčkova 166  21.12.1921
20.9.  Otílie Bártová, Blanenská 2  26.4.1920
20.9.  Jaromír Vaněk, Holešín 27  17.7.1922

Dne 1.9.2007 oslavili manželé Oldřich a Marie Janíkovi, bytem Rájec-Jestřebí, Komenského 42 
zlatou svatbu. Obnovení slibu se konalo v historickém sále Státního zámku v Rájci nad Svitavou. 
Ještě jednou jim touto cestou přejeme do dalších let hodně zdraví a osobní pohodu.

PROF. ING. VLADIMÍR FISCHER
Před šedesáti lety, 28. října 1947, skončila 

po sedmasedmdesáti letech plodná životní pouť 
prof. ing. Vladimíra Fischera, jednoho z předních 
moravských architektů první poloviny 20. století. 
Ačkoliv působil po většinu života v Brně, nalez-
neme stopy jeho činnosti i v řadě dalších měst 
a obcí, Rájec nad Svitavou nevyjímaje. Právě 
pro Rájec totiž vyprojektoval novou budovu 
obecné školy na dnešní Komenského ulici, v níž 
nyní sídlí Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí. 
Tato skutečnost je téměř úplně zapomenuta 
a zůstává nepovšimnuta v prachu historie, pro-
to ji tedy oživme a při příležitosti zmiňovaného 

výročí si spolu s ní připomeňme také osobnost 
prof. ing. Vladimíra Fischera, s jehož dílem 
se díky budově GOS můžeme bezprostředně 
setkávat i v našem městě.

Vladimír Fischer se narodil 4. června 1870 
ve Fryštáku v rodině stavitele Antonína Fische-
ra (1841–1905) a jeho manželky Františky roz. 
Rektoříkové (1846–1923). Manželé Fischerovi 
měli kromě syna Vladimíra ještě dvě dcery – Ol-
gu provd. Peškovou a Jitku provd. Grohovou, 
která se stala matkou významného filologa, 
profesora starověkých dějin na Filosofické 
fakultě Masarykovy university PhDr. Vladimíra 

NĚCO Z HISTORIE
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Groha (1895–1941), popraveného v Kounico-
vých kolejích za protinacistickou činnost.

Roku 1874 se rodina Fischerova přestěhova-
la do Holešova, kde Vladimír prožil své dětství. 
Po maturitě na reálném gymnasiu v Brně r. 1887 
nastoupil na c. k. Českou vysokou školu technic-
kou v Praze (dnes ČVUT), kde r. 1893 úspěšně 
ukončil studium v oboru „inženýrské stavitelství“. 
V l. 1894-1895 pokračoval ve studiích na vídeň-
ské technice, odkud přešel do ateliéru architektů 
Ferdinanda Fellnera (1847–1916) a Hermanna 
Gottlieba Helmera (1849–1919), v němž prakti-
koval do r. 1898. Možná nebude škodit zmínka, 
že právě v tomto ateliéru se zrodila budova 
někdejšího Městského divadla v Brně, dnešního 
Mahenova divadla, stavěná v l. 1881–82.

Po ukončení vídeňské praxe se mladý archi-
tekt vrátil do Holešova, aby tam krátce vykonával 
funkci civilního geometra. Od počátku nového 
století se pak jeho bydlištěm i působištěm sta-
lo Brno, kde bydlel v ul. Bedřicha Macků č. 47 
(dnes Údolní). Zprvu se pokoušel prosadit jako 
samostatný projektant, nicméně r. 1901 vstoupil 
do služeb Moravského zemského místodržitelství, 
nejvyššího úřadu státní správy země moravské, 
které bylo podřízeno přímo c. k. Ministerstvu vnitra 
ve Vídni. Nastoupil na technické oddělení, nejprve 
jako stavební adjunkt, ale záhy následoval profesní 
postup: r. 1906 se stal inženýrem, r. 1913 vrchním 
inženýrem, r. 1917 vrchním stavebním komisařem 
a r. 1919 stavebním radou. Tehdy se stal rovněž 
přednostou oddělení pro pozemní stavby při Zem-
ské správě politické, nástupnické instituci zrušené-
ho místodržitelství v nové republice. V této funkci 
zůstal do r. 1923, kdy zahájil dráhu pedagogickou 
– byl jmenován profesorem užitkových staveb 
na brněnské České vysoké škole technické. V l. 
1924-25 a 1935-36 byl děkanem oboru architek-
tury a pozemního stavitelství, v l. 1931-32 pak stál 
v čele techniky jakožto rektor.

Profesorem brněnské techniky byl až do 
uzavření českých vysokých škol r. 1939, odkdy 
spolupracoval jako konzervátor se Státním pa-
mátkovým úřadem v Brně, a to do r. 1941, kdy 
odešel na odpočinek.

Kromě toho byl prof. ing. Vladimír Fischer čin-
ný i v některých dalších institucích a organisacích, 
kupř. byl členem Spolku českých inženýrů a ar-

chitektů, Poradního regulačního sboru pro Velké 
Brno, Umělecké komise Ministerstva školství 
a národní osvěty; od r. 1919 byl redaktorem od-
borného časopisu Architektonický obzor, podílel 
se na činnosti Družstva českého Národního diva-
dla v Brně, patřil k zakládajícím členům Sdružení 
výtvarných umělců Moravy v Hodoníně r. 1907 
a po smrti MUDr. Jaroslava Bakeše (1871–1930, 
vnuka Jindřicha Wankela) se stal předsedou 
charitativního spolku „Dům útěchy“.

Ze soukromého života připomeňme, že r. 1902 
uzavřel sňatek s Ellou Osvaldovou (13. 3. 1874 Bu-
dapešť – 15. 7. 1930 Brno), s níž měl jediného syna 
Františka, jenž se stal strojním inženýrem a působil 
jako živnostenský inspektor v Brně.

Coby architekt se prof. ing. Vladimír Fischer 
řadí ke konzervativnějším kruhům v architektuře 
té doby. Byl ovlivněn končící érou historismu, 
secesí i nastupujícím funkcionalismem, zdůraz-
ňujícím pouze provozní a funkční stránku stavby, 
ačkoliv vždy zůstal věrný určitému tradicionalismu 
a stál stranou avantgardních směrů, což dokládá 
řada jím projektovaných budov, na nichž dokázal 
vkusně snoubit moderní, funkční pojetí spolu 
se zdobností a dekorativními prvky, což svědčí 
mj. o poměrně širokém záběru jeho tvorby. Na 
Fischerově rýsovacím prkně se zrodilo velké 
množství staveb, které projektoval jednak jako 
projektant zemského místodržitelství, jednak jako 
soukromý architekt, přičemž právě v druhém pří-
padě je patrný jakýsi „širší rozlet“, v němž dával 
větší prostor svým nápadům a myšlenkám. Kromě 
jednotlivých domů projektoval také celé uliční bloky 
nebo průčelí, čímž se nesmazatelně zapsal mezi 
ty, jež formovali tvář Brna v první půli 20. století. 
Často spolupracoval se staviteli Josefem Müllerem 
(1870–1934) a Fritzem Schmeerem (1875–1941), 
kteří realizovali jeho návrhy.

V roce 1906 bylo prof. ing. Vladimíru Fis-
cherovi zadáno vypracování plánů a rozpočtu 
na výstavbu nové budovy pro obecnou školu 
v Rájci. Ta sídlila v budově, postavené r. 1874 
dle plánů brněnského stavitele Floriána Zedníka 
(1824–1879) místním zednickým mistrem Františ-
kem Brázdou (1821–1899) z č. 16, která nicméně 
již na počátku 20. stol. přestávala vyhovovat 
požadavkům moderního školství i narůstajícímu 
počtu žáků. Nadále měla být „stará škola“ využita 
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výnosem c. k. Ministerstva školství č. 26 551.
Budova postupem času nicméně doznala 

několikerých změn, které poněkud Fischerovu 
koncepci pozměnily – především přístavba tě-
locvičny a kreslírny, zahájená r. 1914, později 
kupř. přístavba kotelny r. 1956, kdy bylo zřízeno 
ústřední vytápění. Vyučovalo se zde pak až do 
otevření nové, současné školy r. 1963.

Tolik tedy k připomínce prof. Ing. Vladimíra 
Fischera i jedné z mnoha jeho architektonických 
realizací, prostřednictvím níž se zapsal do historie 
našeho města.

Petr Sychra
Prameny a literatura:
Zatloukal, Pavel. Brněnská architektura 1815–
1915: Průvodce. Brno: Obecní dům a NPÚ 
ÚOP, 2006
Chmel, Zdeněk. Galerie brněnských osobnos-
tí I. Brno: ANTE, 1998
Krčálová-Kudělková, Lenka. Vladimír Fischer. 
In: Nová encyklopedie českého výtvarného 
umění I. Praha: Academia, 1995.
Taufer, František. Městečko Rájec. Blansko, 
1913
SOkA Blansko – materiály z fondů Obecní úřad 
Rájec a Místní školní rada Rájec.
Osobní spisy prof. Ing. Vl. Fischera jsou uloženy 
v Archivu VUT v Brně.
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pro byty učitelů a také poskytnout místnosti pro 
úřadování a zasedání obecního zastupitelstva, 
jež tehdy ještě nemělo samostatné prostory. 
Myšlenka na výstavbu nové budovy se začala 
realizovat v létě r. 1905, kdy bylo vybráno vhodné 
místo, původní školní pole, vykoupené za účelem 
stavby za 800 korun na základě výnosu Zemské 
školní rady č. 23 856 z 23. 11. 1906.

Prof. ing. Fischer tedy vyhotovil plány i rozpo-
čet, který činil 79 000 korun, v té době rozhodně 
nijak zanedbatelnou částku. Předložené plány 
a rozpočty byly schváleny 27. 2. 1907, zbývalo ješ-
tě vybrat, komu bude stavba zadána. Kandidáti byli 
tři – Karel Havlína, stavitel v Boskovicích; Antonín 
Vladík, stavitel a zednický mistr v Rájci; a František 
Valenta, stavitel v Brně. 19. 6. 1907 byly stavební 
práce zadány Františku Valentovi, některé práce 
řemeslnické pak místním řemeslníkům (G. Bezděk 
– klempíř, J. Šenk – čalouník, E. Nečas – zámeč-
ník, V. Jalový, R. Müller – stolaři aj.).

Základní kámen školní budovy byl položen 
slavnostně 23. 3. 1908, již 20. 9. téhož roku byla 
budova vysvěcena a následující den se v ní zapo-
čalo s vyučováním. Zbývá dodat, že 29. 3. 1908 
bylo rozhodnuto o pojmenování „Jubilejní národní 
škola císaře Františka Josefa I.“ při příležitosti 
šedesátého výročí jeho panování v tom roce. 
Podaná žádost byla kladně vyřízena 22. 6. 1908 

VÝZVA PRO VEDOUCÍ KULTURNĚ SPOLEČENSKÝCH ORGANIZACÍ 
V RÁJCI-JESTŘEBÍ

Z důvodu vzájemné informovanosti vás prosíme o zasílání termínů nejbližších vašich akcí 
a plánů na první měsíce roku 2008 na e-mailovou adresu: kultura@rajecjestrebi.cz . Termíny 
zveřejníme ZDARMA ve zpravodaji, na webových stránkách města a v Informačním a vzdě-
lávacím centru. Děkujeme.

DIVADELNÍ SEZONA ZAČÍNÁ

Sledujte webové stránky města: www.rajecjestrebi,cz , zprávy ve zpravodaji a plakáty, kde 
zveřejňujeme kromě jiného termíny zájezdů do Městských divadel Brno. Zájezdy nyní pořádáme 
ve spolupráci s Gymnáziem a SOŠ Rájec-Jestřebí. Zájemci se mohou přihlásit v Informačním 
a vzdělávacím centru osobně, nebo e-mailovou poštou na adrese: informace@rajecjestrebi.cz 
Těšíme se na vás!!!
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Tenis ve Sportovnim klu-
bu nejsou jen tréninky a sou-
těžní utkání aktivních hráčů. 
Oddíl tenisu se věnuje i práci 
s mládeží ve snaze naučit 

nejmladší adepty bílého sportu alespoň základy 
této oblíbené hry. V tomto ohledu nejvíce práce 
odvedli trenéři mládeže: Večeřa Rudolf a Ma-
tuška Jiří z Rájce, Urbánek Tomáš, Vodák Jiří, 
Bartoš Rostislav a Svoboda Roman z Jestřebí.

Na závěr povídání o tenisu se musíme zmínit 
o jednom z vítězů turnajů dětí, které jsou pořá-
dány již od roku 1994 a to o Radimu Urbánkovi. 
Je to příběh o tom, že i ze skromných podmínek 
amatérského tenisu může vyrůst nadějný a ta-
lentovaný hráč. Radim začínal na kurtech v Jes-
třebí s tatínkem. Od 8 roků začal jezdit do Leto-
vic, kde trénoval s paní Winklerovou a později 
s Petrem Novotným. V jedenácti letech byl za-
řazen do tréninkového střediska mládeže v Pro-
stějově, kde dodnes trénuje s Ivo Šilhánkem. 
V roce 2002 /ve věku 11 roků/ dosahuje prvního 
úspěchu, když je členem družstva, které získá 
titul mistra České republiky v družstvech žáků.

V roce 2003 /ve věku 12 let/ získává 4 indi-

TENIS V JESTŘEBÍ

viduální tituly mistra republiky, dále je členem 
družstva žáků, které je mistrem republiky. Dále 
vyhrál mezinárodní turnaje žáků do 12 let ve Va-
lašském Meziříčí, v rakouském Kufsteinu a v La 
Passage ve Francii. Rok 2003 úspěšně završil 
vítězstvím v celosvětovém masters v Jihoafrické 
republice hráčů do 12 let.

V roce 2004 /ve věku 13 let/ se stal mistrem 
republiky v družstvech do 14 let a získal stříbr-
nou medaili na mistrovství světa v družstvech 
do 14 let.

V roce 2005 /věk 14 let/ získal tři tituly mistra 
republiky v jednotlivcích do 14 let, dále se stal 
mistrem republiky družstev do 14 let. Stal se mi-
strem Evropy družstev do 14 let a na mistrovství 
Evropy hráčů do 14 let obsadil 2. místo ve dvou-
hře i čtyřhře. Dále vyhrál několik mezinárodních 
turnajů v kategorii hráčů do 14 let. V žebříč-
ku hráčů do 14 let obsadil 2. místo v Evropě. 
Uvedený hráč Radim Urbánek je živým a hma-
tatelným dokladem o možnostech našich dětí 
prosadit se do sportovní špičky. Radim navště-
vuje základní školu v Rájci-Jestřebí a myslíme 
si, že je dobrým vzorem nejen pro sportující 
děti z této školy.

Oddíl malé kopané vznikl v první polovině 
80. let a zpočátku se zúčastňoval pouze přátel-
ských utkání a turnajů.

Od roku 1985 se pod názvem „Špica Jes-
třebí“ stal účastníkem blanenské ligy malé ko-
pané. V této lize startovala pouze družstva 
z Blanska, Adamova a náš oddíl. Tuto soutěž 
hrálo družstvo Jestřebí až do roku 1994 a nej-
lepším umístěním bylo druhé místo v roce 1987. 
V tomto období za družstvo Jestřebí hráli hráči: 
Hertl Miroslav, Hertl Jiří, Málek Jaroslav, Staněk 
Radek, Pijáček Rostislav, Veselý Rostislav, 
Svoboda Zdeněk, Šamonil Petr, Tomášek Pavel, 
Měšťan Libor, Macháček Libor, Nečas Antonín, 
Kozelek Jiří, Ostrý Jan, Čepa Jiří, Klimeš Petr, 
Konečný Vlastimil.

V roce 1995 se družstvo přihlásilo do okres-
ní ligy malé kopané, která měla v té době tři 
soutěžní třídy – 1. ligu, divizi a základní třídu. 
Po vítězství v základní třídě v roce 1995 a ná-

MALÁ KOPANÁ V JESTŘEBÍ

sledném vítězství v divizi, se podařilo v roce 
1997 okresní ligu malé kopané vyhrát. To byl 
zatím největší úspěch družstva malé kopané. Na 
tomto úspěchu se podíleli hráči: Mertl Jiří, Málek 
Jaroslav, Staněk Radek, Mikulášek Jiří, Schmidt 
Karel, Modrák Karel, Hřímal Radim, Mikulášek 
Miroslav, Maděra Radek, Macháček Libor, Help 
Michal, Čepa Ondřej, Císař Jaroslav, Roubal 
Martin, Mikulášek Jiří ml., Kapsa Vladař.

V současné době hraje družstvo pod ná-
zvem SK Nestřebí 2. ligu okresní malé kopané 
v tomto složení: Mertl Miroslav, Mertl Jiří, Málek 
Jaroslav, Staněk Radek, Mikulášek Miroslav, 
Maděra Radek, Help Michal, Císař Jaroslav, 
Trhák Erik, Trávníček Petr, Jarůšek Josef. 
Hráči malé kopané uspořádali v uplynulém 
období řadu turnajů na svém hřišti a to větši-
nou před jestřebskou poutí. Některé turnaje 
byly velmi zdařilé a to za velké účasti družstev 
a dobrých výkonů hráčů.
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Hráči si v období jaro až podzim udržují 
svoje hřiště, které patří k těm lepším na okrese.  
Jako organizátoři a vedoucí malé kopané se 
v uplynulém období vystřídali: Macháček Libor, 
Mikulášek Jiří, Modrák Karel, Staněk Radek, 
Málek Jaroslav.

Řada hráčů se také podílí na zřízení kluziště 
v zimních měsících a jeho udržování ve stavu, 
aby se na něm mohly vyřádit jak děti, tak i mlá-
dež a to při bruslení nebo hraní rekreačního 
ledního hokeje.

!!!  PŘIJĎTE SI ZACVIČIT !!!
CVIČENÍ PRO ŽENY V TĚLOCVIČNĚ ZŠ RÁJEC-JESTŘEBÍ

VYUŽIJTE MOŽNOSTI ZFORMOVAT A ZPEVNIT VAŠI POSTAVU.

SHODIT NĚJAKÉ TO PŘEBYTEČNÉ KILEČKO NAVÍC   
ZAČÍNÁME V PONDĚLÍ   1. ŘÍJNA 2007 !!!

 PONDĚLÍ 20 h   STŘEDA 19 h ČTVRTEK 20 h

 aerobik  stepaerobik  power jóga

 Lenka Hrušková  Andrea Filipiová  Silva Vašíčková

TĚŠÍME SE NA VÁS!!!

Sobota 6. 10. 2007 15.30 Otrokovice – MKZ  divize mužů
   odjezd autobusu ve 12.00

Neděle 7. 10. 2007 10.30 Bosonohy – MKZ  I. tř. dorostu
   odjezd autobusu v 9.00
  13.30 Sloup – MKZ  okr. přebor žáků
   odjezd os. auty ve 12.30

Středa  10. 10. 2007 17.00 Lipůvka – MKZ okr. přebor přípravek
   odjezd os. auty v 16.00
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Neděle 14. 10. 2007 10.00 MKZ – Adamov  okr. přebor žáků
  13.15 MKZ – Žebětín  I. tř. dorostu
  15.30 MKZ – Líšeň divize mužů

Středa 17. 10. 2007 17.00 MKZ – Boskovice okr. přebor přípravek

Sobota 20. 10. 2007 15.00 Havlíčkův Brod – MKZ  divize mužů
   odjezd autobusu v 11.15
  12.45 Kuřim – MKZ  I. tř. dorostu
   odjezd os. auty v 11.30

Neděle 21. 10. 2007 10.00 Olomučany – MKZ  okr. př. žáků
   odjezd os. auty v 9.00

Středa  24. 10. 2007 17.00 Voděrady – MKZ okr. př. přípravek
   odjezd os. auty v 16.00

Sobota  27. 10. 2007 14.00 Tišnov – MKZ I. tř. dorostu
   odjezd os. auty ve 12.30

Neděle 28. 10. 2007 10.15 Velké Meziříčí – MKZ  divize mužů
   odjezd autobusu v 7.00
  10.00 Ostrov – MKZ okr. př. žáků
   odjezd os. auty v 9.00

Středa 31. 10. 2007 16.00 Kunštát – MKZ okr. př. přípravek
   odjezd os. auty ve 14.45

Neděle 4. 11. 2007 9.00 MKZ – Rudice okr. přebor žáků
  11.15 MKZ – Kotvrdovice  I. tř. dorostu
  14.00 MKZ – Rousínov divize mužů

Sportovní klub Rájec-
-Jestřebí uspořádal na teni-
sových kurtech Na Rybníčku 
v městské části Jestřebí již 

jubilejní 20. ročník hráčů nad 40 let, který za-
hájili starosta Ing. Pavel Perout a pan místosta-
rosta Antonín Hříbal, kteří přáli hráčům mnoho 
sportovních úspěchů. Vítězem se stal Jarek 
Málek starší, který ve finálovém utkání porazil 
Břetislava opatřila z Blanska. Třetí místo po boji 
uhrál Ruda Dvořák z Doubravice, který porazil 
místního hráče Mirka Zachovala.

Nejstarším účastníkem Tonda Řepníček-

TENISOVÝ TURNAJ

-Podloučka z Klimova, který by svou fyzickou 
kondicí mohl být ve svých sedmdesáti letech 
příkladem daleko mladším hráčům. Všech 
uspořádaných ročníků se účastnil pan Karel 
Schmidt i přesto, že byl hlavním pořadatelem 
turnaje. Poděkování si zaslouží pořadatelé 
ze Sportovního klubu a hlavně Jarek Čepa, 
Bořek Souček, Jarek Císař a ředitel turnaje 
Pavel Cihlář.

Děkujeme všem hráčům za účast a předve-
dené výkony a publiku za regulérní fandění.

Každý hráč obdržel cenu za své umístění 
a to jen díky sponzorům: Grafox pan Josef 
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Jelínek, paní Ludmila Mazancová potraviny 
Eden, Zdeněk Rychlink – řeznictví a uzenář-
ství, stolařství Jestřebí, pan Jiří Vodák, pan Jiří 

Havlík a pan Miroslav Šimek. Za občerstvení 
děkujeme paní Martě Schmidtové.

text a foto 

Hráči před zahájením turnaje

Hráči a pořadatelé před vyhlášením výsledků
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Jirka Vodák děkuje organizátorovi Jarkovi Čepovi 
a místostarosta Antonín Hříbal Bořkovi Součkovi

Poděkování panu Karlu Schmidtovi za organizaci turnaje

Vítěz pan Jarek Málek starší

První tři, zleva: Jarek Málek, Břeťa Opatřil a Ruda Dvořák

Jan Vozdecký
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V sobotu 15.9.2007 se 
v Rájecké loděnici uskutečni-
lo odpoledne plné her pro děti 
pořádané rájeckými vodáky. 

Ve 2 hodiny odpoledne už byla nachystána 
jednotlivá stanoviště na hrázi, které si vzali na 
povel vodáci a my, starší děcka. U každého 
stanoviště děti plnily různé úkoly: 
stavění puzzlí, strefování se míč-
kem do podběráku a plechovek, 
skákání v pytli, házení plastových 
talířů na tyč, střílení na terč z pis-
tole, šplhání po volném žebříku, 
skákání přes švihadlo, na kolo-
běžce i s pingpongovým míčkem 
na pálce zdolávaly slalom. Podle 
toho co si vylosovaly dělaly na ží-
něnce kotrmelce, kliky, dřepy atd… 
Děti byly šikovné a myslím, že je 
to moc bavilo. Největší zácpa byla 
u puzzlí. Zdánlivě byly jednoduché, 

VODÁCKÉ ODPOLEDNE

s krtečkem a malým množstvím dílků, ale ně-
kterým dětem daly zabrat. Až došly na poslední 
stanoviště, svezly se na lodi po řece zpátky na 
loděnici, kde si vybraly sladkou odměnu v podo-
bě koláče, cukroví, pití a oplatků. Kdo chtěl, mohl 
se svézt na lodi po Klimšáku. Tuto nabídku přijali 
snad všichni. Mezitím se zapálil oheň a někteří 

rodiče se vrhli na opékání párků. 
Starší děcka, co měla na starosti 
stanoviště, vzala lodě a vyrazila 
na projížďku po Svitavě… a hned 
dvakrát po sobě. Z druhé jsme se, 
ale vrátili trošku mokří. Večer se 
lidičky rozprchli domů a kolik jich 
tam zůstalo do noci, to nevím.

Příští rok se Vodácké odpoled-
ne uskuteční zase, takže si určitě 
najděte čas a přijďte se za námi 
i se svými ratolestmi pobavit. Mys-
lím, že nebudete litovat.

Text: Nikola Ondrová 
Foto: Klára Horáková, Petr Janík

to moc bavilo. Největší zácpa byla 
u puzzlí. Zdánlivě byly jednoduché, 

lím, že nebudete litovat.
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Poslední srpnový den se sešlo 19 spolužáků, absolventů rájecké měšťanky v roce 1947 – nyní 
pětasedmdesátníků. Setkání se uskutečnilo v příjemném prostředí Růžového salónku penzionu 
Kopeček. Zavzpomínali si na prožitá léta i v nelehké době a věří, že se ještě několikrát setkají. 
Žáci JUK 1947 jsou jednou z mála tříd které se scházejí.

Josef Prokop

Ve čtvrtek 13. září 2007 se ze zámeckém 
parku v Rájci-Jestřebí ozývala hudba. Již po 
osmé se zde (vždy v září) konalo setkání dětí 
ze speciálních škol, stacionářů a dětských do-
movů. Přijeli také dospělí z ústavu pro tělesně 
a mentálně postižené. Vystupující přišli podpořit 
jejich spolužáci, rodiče a žáci ZŠ a MŠ v Rájci-
-Jestřebí.

Po zahájení vystoupila děvčata ze základní 
školy v Rájci-Jestřebí. Pod vedením paní učitelky 
Marie Műllerové předvedla skladby aerobiku, se 
kterými dosáhla pěkných výsledků v celostátních 
soutěžích. A potom už následovala vystoupení 
jednotlivých zúčastněných škol a zařízení. Stří-
dali se jednotlivci, pěvecké sbory, dramatizace 
písní z pohádek, taneční skupiny. Velmi působivé 
bylo vystoupení „Kovbojové na vozících“. Děti 
v kovbojských kloboucích na invalidních vozících 
předvedli se svými asistentkami tanec na melodie 
amerických písní. Přesnost a nápaditost tohoto 
vystoupení by zaujala i na jiných akcích. 

DOJMY A POSTŘEHY

Na závěr celé akce si všichni žáci, rodiče, 
učitelé i diváci zatancovali na diskotéce, kterou 
doprovázela hudbou skupina Velvet. Z celého 
tohoto setkání vyzařovala zvláštní atmosfé-
ra. I když ten den nesvítilo slunce, byl takový 
pošmourný, v Rájeckém parku bylo tolik tepla 
a pohody, které si přítomní odnesli do dalších 
dnů. Tyhle děti a dospělí, ke kterým nebyl osud 
zrovna příznivý, dokázali rozdávat úsměvy, ra-
dost, teplo, přátelství a snahu uspět co nejlépe. 
Byly vidět také velmi pěkné vztahy mezi dětmi, 
učiteli a vychovateli, rodiči. Velký dík patří právě 
učitelům, kteří umějí připravit taková setkání a ta-
ké rodičům, kteří děti doprovázeli a zapojili se do 
průběhu celé této náročné akce. Jen bylo trochu 
zarážející, že mezi diváky nebyl ani jeden člen 
místní organizace Svazu tělesně postižených 
v Rájci-Jestřebí, kterých je zde registrováno 
asi 200. I když propagace setkání nebyla vel-
ká, že by se ze svých okresních orgánů o něm 
nedozvěděli?

Marie Konečná

RÁJECKÉ JIŘINKY

Tak spolu jsme stáli
v podzimní den,
když padalo listí
a sychral kmen.

Od hor dul vítr,
z úpadu mráz,
na žlutých ladech
se suchopýr třás.

V dál k šerým lesům
táh zástup vran
přes žitný krvavý,
ozimní lán.

(…)

Takto popsal podzim v jedné ze svých sbí-
rek velikán českého básnictví Josef Václav 
Sládek a nám nezbývá, než mu dát za pravdu. 
Neklamným znamením nastupujícího podzimu 
a blížícího se ukončení sezóny pro všechny 
zámecké je tradiční výstava jiřin, která se letos 
uskutečnila ve dnech 8. – 16. září v prostorách 
prvního patra zámku, tedy v někdejších soukro-
mých obytných místnostech rodu Salmů. Bě-
hem mírně pozměněné prohlídkové trasy mohli 

návštěvníci projít většinou pokojů, zařízených 
původním nábytkem a mistrovskými díly ze sal-
movské obrazové sbírky, přičemž je provázela 
květinová aranžmá, doplněná nejrozmanitějším 
ovocem a zeleninou. Aranžéři se v letošním roce 
přiklonili k jednodušším, střízlivějším aranžmá, 
v nichž tím pádem dali možnost více vynik-
nout půvabu jednotlivých květin i okrasných 
rostlin, mezi nimiž bychom kromě jiřin nalezli 
kupř. amarant, skočec, chrysantémy, klen, roz-

SETKÁNÍ SPOLUŽÁKŮ
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• Prodám sportovní kočárek ABC DE-
SIGN, možnost nastavení opěry zad, střeš-
ní okénko, prakt. košík, nafukovací kola. 
Kočárek lze složit. Pův. cena 5 000 Kč.  
Nyní 1 500 Kč. – Mobil: 721 774 756

chodník, orchideje, okrasné druhy 
jabloní a dýní, letní hyacinty, či 
pozornost návštěvníků často při-
tahující molucelu. Nechyběla ani 
připomínka svobodných zedná-
řů, majících na náš zámek vazbu 
především skrze osobnost Karla 
Josefa ze Salm-Reifferscheidtu 
(1750 –1838), čelního představi-
tele moravského zednářství, na 
něž upomínala „pracovna“, kde 
byly nejen vystaveny svobodoze-
dnářské rituální artefakty, ale této 
atmosféře aranžéři rovněž uzpůsobili vazby, do 
nichž zakomponovali minimum kvetoucích rost-
lin, a i těch několik málo květů bylo temnějších 
barev. Mnohé návštěvníky zaujal také „Italský 
pokoj“, zařízený při příležitosti výstavy jakožto 
lékárna – historické lékárnické váhy a nádoby, 
připomínající nezbytné vybavení lékáren v do-
bách našich předků, doplňovaly četné byliny 
a rostliny s léčivými účinky, jichž bývalo mj. 
v dávném lékárnictví užíváno a právě na jejichž 
účincích – ať už skutečných nebo domnělých 
– lékařství v historii hodně „stavělo“. V improvi-
sované lékárně tak byla k vidění kupř. bazalka, 

rozmarýn, měsíček lékařský, máta 
nebo šalvěj, tedy byliny všeobec-
ně známé, z nichž mnohé míváme 
často na zahrádkách.

Zpestřením celé výstavy byli 
pro dospělé, ale zvláště pak pro 
děti, vystavení motýli, z nichž valná 
většina – kromě několika druhů, 
vyskytujících se na území ČR – nás 
zavedla mezi zvířenu Asie, Austrá-
lie nebo Jižní Ameriky. Připomínku 
tropických oblastí zprostředková-
vali též pavouci, které si návštěv-

níci mohli prohlédnout v „pracovně“ a jež se 
k ponuřejší náladě, evokující esoterické prostředí 
svobodozednářských loží, přiléhavě hodili.

Na květinových aranžmá se podíleli tvůrčí 
kolektivy pod vedením pana Jana Dvořáka 
a Evžena Kopeckého za součinnosti floristů 
ze Zahradnické školy v Brně-Bohunicích. Jiřiny 
pocházely ze zámeckého zahradnictví a Lang-
rova zahradnictví v Rájci. Motýly zapůjčili ze 
svých soukromých sbírek pánové Jan Dvořák 
a Josef Nečas.

Ačkoliv zpočátku výstavu provázelo nepří-
znivé, chladné a deštivé počasí, nakonec se 
ještě přihlásilo babí léto a s hřejivými slunečními 
paprsky, které nám začínají být opět vzácné, 
přivedlo mnoho spokojených návštěvníků.

Petr Sychra

• Koupím menší domek v Rájci-Jestřebí, 
mob. 604 948 742

• Kvalitní obkladačské práce 
 Kučera, Rájec-Jestřebí 679 02, Hradisko 105 

tel./fax: 516 432 707 – mob. 605 086 952

Papírnictví PASTELKA
Komenského 624

nabízí široký výběr stolních kalendářů na 
rok 2008. Rozšiřujeme sortiment o prodej 

knih (široký výběr).

Tel: 516 432 224  
Pražáková Milada, 
Havlíčkova 233,  
Rájec-Jestřebí

• Daruji tříměsíční černé štěně psa  
(malého vzrůstu) – jen do dobrých rukou.  

• Nabízím soukromou výuku/doučování  
FRANCOUZŠTINY. Tel.: 732 659 682

• Maminka na MD se dvěma dětmi (2 a 5 let) 
ráda pohlídá Vaše dítko (případně dvě děti) 
ve věku 1 až 4 roky. Přijďte se za námi podí-
vat. Těšíme se na Vás.

 Tel.: 732 659 682

INZERCE
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Účastníci kurzu Angličtina v přírodě 2007.

Foto z výstavy Rájecké jiřinky a krása motýlích křídel na zámku Rájec n. Svitavou 
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